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В книге дан подробный обзор достижений в области изучения теплового поля Земли 
за столетний период исследований. Освещаются вопросы изучения теоретических проблем 
геотермии, регионального изучения параметров теплового поля на континентах и в океанах, 
развитие картографических методов отображения температуры и теплового потока в литос-
фере, аппаратурно-методические разработки, а также прикладные аспекты геотермии: тер-
мофлюидодинамический мониторинг, применение термической разведки рудных и нефтя-
ных месторождений и использование тепла Земли как альтернативного источника энергии.
 Для профессиональных геологов, геофизиков и нефтяников, а также аспирантов и студен-
тов старших курсов геолого-геофизических факультетов.
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Geothermics: XX–XXI centuries. – M.: GEOS, 2023 – 436 р. 
The book provides a detailed overview of the achievements in the Earth’s thermal fi eld study 

over a hundred-year research period. The issues of theoretical problems of geothermy studying, 
the regional study of the thermal fi eld parameters on continents and in oceans, the development 
of cartographic methods for displaying temperature and heat fl ow in the lithosphere, instrumental 
and methodological developments, as well as applied geothermal aspects: thermofl uidodynamic 
monitoring, the thermal exploration of ore and oil deposits and the Earth’s heat use as an alternative 
energy source are covered.
For professional geologists, geophysicists and oilmen, as well as postgraduate students and senior 
students of geological and geophysical faculties.
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